
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prepis 

zvukovej nahrávky 

 

 

 

Tento dokument obsahuje automaticky generovaný prepis 

zvukovej nahrávky, zaznamenanej počas zasadnutia                                         

Súdnej rady Slovenskej republiky.  

 

Prepis bol vytvorený pomocou špecializovaného softvéru  na rozpoznávanie 

reči. Napriek vysokej presnosti tejto technológie sa v texte môžu vyskytnúť 

drobné nepresnosti alebo chyby. 

 

Uvedený prepis slúži výlučne na informačné účely a nenahrádza oficiálnu 

zápisnicu a zvukový záznam zo zasadnutia Súdnej rady Slovenskej republiky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 



Rečník 1  

Uveďte prosím do zasadacej miestnosti Zuzanu Makovníkovú, dobrý deň, vítam vás. V 

podstate sa kandidátka na funkciu sudcu úspešne absolvovala hromadné výberové konanie, 

ktoré sa uskutočnilo jedenásteho až 13. Novembra 2 0 2 4 a 3. Decembra 2 0 2 4 v obvode 

Krajského súdu v Žiline. Kontrolná komisia číslo 1 v spolupráci s kanceláriou Súdnej rady 

preverila vaše majetkové pomery a to, či spĺňate predpoklady sudcovskej spôsobilosti, mali 

ste možnosť oboznámiť sa s podkladmi.  

Rečník 3  

Áno, mala som.  

Rečník 1  

Chcete k nim niečo uviesť?  

Rečník 3  

Nie? Ďakujem.  

Rečník 1  

Ďakujem. Kontrolná komisia číslo 1 jednomyseľne prijala návrh stanoviska, že u kandidátky 

na funkciu sudkyne Zuzany Makovníkovej nemala dôvodné pochybnosti o statočnosti jej 

majetku, nezistila, že by mala obchodné, majetkové alebo finančné vzťahy s osobami z 

prostredia organizovaného zločinu a nezistila, pardon, nezistila také skutočnosti, ktoré by 

nasvedčovali tomu, že nespĺňa predpoklady sudcovskej spôsobilosti, ktoré dávajú záruku, že 

bude funkciu sudkyne vykonávať riadne. Otváram rozpravu. Magdaléna Hroncová.  

Rečník 2  

Dobrý deň.  

Rečník 6  

Ja sa chcem opýtať, ja vo vašom motivačnom liste čítam, že vlastne robíte aj rodinnoprávnu 

agendu.  

Rečník 2  

A.  

Rečník 6  

Viem, že Žilinský súd sa zapojil aj do tzv. Kocklinského systému alebo modelu. Chcem sa 

opýtať, že teda aký dopad to má v praxi? Aké máte skúsenosti s tým? A váš názor? Lebo vy 

už robíte aj koordinátorku vo vybraných rodinnoprávnych vecí.  

Rečník 8  

Áno, ďakujem za otázku. Áno, ja aktuálne som vlastne dočasne pridelená na Okresný súd 

Martin, kde vykonávam vlastne túto funkciu koordinátorky v rámci toho kochemského 

modelu. Ja si myslím, že je to ako prínosné pre tých rodičov, akože častokrát práve keď aj 

nejdú ku mne na tú koordináciu, tak za dopytu, či by bolo možno vlastne absolvovať to 

informatívne stretnutie. Myslím si, že to má význam. V určitých vybraných tých prípadoch, 



nie všetky sú samozrejme vhodné na tento typ konania, ale myslím si, že je to ako podľa mňa 

veľmi prínosné pre tú, pre tú poručenskú agendu.  

Rečník 6  

A máte aj dobrú takú úspešnosť, že vedia sa dohodnúť, hej? Že tak ja neviem, štatisticky sa to 

asi nedá povedať, ale ako.  

Rečník 8  

Ja si vidím takú ako štatistiku vlastne, že koľko, koľko som má stretnutie a koľko sa mi 

podarilo teda, alebo nepodarilo, koľko rodičov sa dohodlo, tak, tak na takej, na takej úrovni 

tých 70  %, tak akože mne to príde.  

Rečník 6  

Že to je celkom. Ďakujem pekne, ďakujem.  

Rečník 1  

Ďakujem. Dana Jelinková.  

Rečník 6  

Dobrý deň. Pani kandidátka, chcela som sa vás opýtať, myslíte si, že sudcovské povolanie je 

dostatočne atraktívne pre absolventov vysokej školy právnickej? Ak áno, prečo? Ak nie? Čo 

by sa dalo urobiť ako zmenu? Pýtam sa v nadväznosti na správu európskej siete súdnych rád z 

roku 2 3 2 4 o atraktivite sudcovského povolania. Deň tej správy skúšať. Ani ja ako členka 

Súdnej rady som ani nevedela, pretože predchádzajúci predseda nás o nej neinformoval, takže 

vôbec nás ani neskúšať do správy. Pre mňa to bolo ako zdroj informácií, že čo potencionálne 

môže zvýšiť atraktivitu alebo povedzme nejaký status, honor a t ď. v tejto dobe 

spochybňovania, relativizovania všetkého. Ale váš názor by ma zaujímal, či je sudcovské 

povolanie atraktívne a prečo si myslíte to, čo si myslíte?  

Rečník 8  

A ja si myslím, že atraktívne je, pretože naozaj to je vino aj pre mňa na tých hromadných 

výberových konaniach, že je tam ako keby veľký záujem tých účastníkov aj z radov ako keby 

advokácie, takže ja si myslím, že atraktívne to je. Asi záleží od nastavenia toho konkrétnej 

osoby, že čo očakáva po absolvovaní tej Právnickej fakulty, že aký je ten Smer, ktorým sa 

chce vydať, či to akademické pôsobenie alebo inklinuje k tomu, k tomu studickému stavu, ale 

pre mňa je to atraktívne, ale vravím, záleží to od nastavenia tej konkrétnej osoby, čo sa týka, 

že tej atraktívnosti. Ja si myslím, že, že okrem toho, že to považujem za nesmierne ako keby 

ako keby vznešané povolanie, ale tým nechcem povedať, že advokácia nie je, ale je to v tom 

napr. veľmi príjemné, že napr. tu sudca si robotu zháňať nemusí. Ona chodí napr. k nemu. 

Kdežto pri tej advokácii je to, že to môže byť pre niekoho, pre niekoho práve také, že musí za 

tých klientov a je to v niečom veľmi ako pre mňa ťažký chlebíček, takže akože pre mi to 

záleží podľa mňa od osobnosti toho človeka.  

Rečník 6  

Chápem, áno. Z sudcovského stave si vás robota nájde sama. Kdekoľvek. Viac ako 2 4, 7, ale 

samozrejme veľmi pekná odpoveď. Ďakujem.  



Rečník 1  

Ďakujem, Zuzana Čížová.  

Rečník 9  

Ďakujem na pani doktorku Hromcovú a som sa opýtať, že čo si myslíte o možnosti priznať 

maloletým starším ako 16 rokov možnosť uchopiť procesnú spôsobilosť, teda nebyť 

zastupovanie procesným opatrovníkom? Lebo toto je taká otázka, ktorá momentálne rezonuje.  

Rečník 8  

A my ste v rámci tej poručenskej agendy.  

Rečník 3  

Áno.  

Rečník 8  

Asi je to veľmi zaujímavý koncept, ako keby v rámci tých, tých participačných práv tých 

maloletých detí, že naozaj pri tých už šestnásťročných maloletých deťoch naozaj tento, aj 

vyjadrenie toho jeho názoru, možnože naozaj zasahovať do toho, ako keby aktívnejšie do toho 

súdneho konania, si viem predstaviť, že to môže byť ako veľmi prínosný koncept, že on 

nezastupuje len niekto nejaká inštitút, nejaký zvä začiatok, iba teda ten kolízny opatrovník, 

Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny, čiže takto ako nejako aktívnejšie byť v tom konaní. 

Naozaj majú pocit byť toho vypočutia, že viem si predstaviť, že by to malo prínos pre tú 

poočenskú agendu, ale tiež si myslím, že je to veľmi individuálne, že nie aj každé 

šestnásťročné, ako keby šestnásťročný maloletý sa chce vlastne ako keby takto aktívne 

zapájať do toho, keď už je to konanie, tak do toho konfliktu a medzi tým rodičmi.  

Rečník 9  

Ďakujem pekne. A z tých agend, ktoré ste hovorili vo vašom motivačnom liste, že ktorá sa 

vám zdá takto najbližšia alebo by ste chceli vykonávať v prípade, tak vtipnovať.  

Rečník 8  

Asi. Aktuálne je to teraz tá rodinnoprávna agenda, aj keď som dlhšie pôsobila vlastne 

nakurnej agende, tak aj k nej vám tak akože blízko, ale teraz ako aktuálne je to ten rok veľmi 

aktívny s tým rodinným právom, tak aktuálne.  

Rečník 9  

Vnímate ešte poslednom, tá otázka, ešte vnímate alebo ako vnímate tú možnosť alebo 

schopnosť hľadať spravodlivosť práve v tejto poručenskej agende? Ako viete, že teda zákon o 

rodine sa nedá aplikovať, alebo teda nedá sa, nie sú tam presne uvedené tie pravidlá hry, ako 

napr. v občianskom iba zákon alebo obchodnom, tam viacej sa sústrediť na ten skutkový stav, 

že ako si to vy predstavujete, ako by ste tú spravodlivosť hľadať?  

Rečník 8  

Myslím, že ako hľadať spravodlivosť vo všetkých konaniach je veľmi náročné. V tej 

poručenskej agende je to, že naozaj tam stojí to maloleté dieťa, áno, a stojí medzi dvoma 

rodičmi, ktorý zväčša naozaj každý si myslí, že robí pre to dieťa najlepšie, ale nie vždy je to, 



bohužiaľ, pravda a práve ten konflikt tej lojality, ktoré častokrát vystavuje to maloleté dieťa, 

tak to je, to je vlastne to také ako nežiaduce v tých konaniach, takže hľadanie tej 

spravodlivosti v tom je naozaj cez tú prizmu toho maloletého dieťaťa, čo by, čo by bolo 

preňho najlepšie, nie pre rodičov a pre.  

Rečník 1  

Ďakujem, faktická poznámka. Dana Jelinková.  

Rečník 6  

Ďakujem pekne. Pán kandidátka, v súvislosti s otvorenou témou by som sa vás chcela opýtať, 

čo si myslíte s nápadom znížiť účasť vo voľbách z 18 na 16 rokov na realizáciu volebného 

práva? V súvislosti s tým, že teraz sa otvára otázka nejakej predčasnej zrelosti a schopnosti 

nájsť si advokáta, o čom ja teda silne pochybujem, že šestnásťročné dieťa, ktoré sa zmieta 

akože v nejakých emocionálnych konfliktoch svojich rodičov, že či má racionálny úsudok 

nájsť advokáta, zvoliť v procesne a tak. Skôr si myslím, že by bolo zacyklené, ale to teraz do 

toho vkladám, že čo si myslíte o tomto, o takomto trende, o nejakej predčasnej dospelosti 

alebo proste o takýchto otázkach?  

Rečník 8  

Ja to skôr možnože poviem tak z mojej nejakej skúsenosti, tak spätne pozriem na seba ako na 

16 ročného človeka, v mnohom si človek myslí, že už tak ako všetkému rozumie, ale keď tak 

spätne sa na to pozriem, tak musím povedať, že aj v tých 18, nechcem, akože som sa nejako 

nediskriminoval alebo nejako, ale akože chcem povedať, aj v tých 18 je človek taký, že 

naozaj to ešte veľmi skôr, ale nevravím, že šestnásťročný, že nemajú názory aj správne ako 

keby vo vzťahu k vetu a samozrejme, ale jasné, ja to vravím, iba cestu moju nejako ako cez 

môj hodnotiaci ústadok.  

Rečník 6  

Cez seba, jasné, ďakujem. Mám za názor.  

Rečník 1  

Ďakujem a fčik.  

Rečník 10  

Ja som si všimol, že vy ste pôsobili aj na úseku registra partnerov verejného sektora a moja 

otázka znie, keďže práve s týmto rozhodovaním je spojená vôbec základná otázka zaradenia, 

pretože tam je možné aj trestanie a skôr ma to trestne. Či ste si kládli na súde aj otázku 

ohľadom eventuálneho porušenia v čl.  13 dohovoru, pretože tam je obmedzený prístup k 

odvolaniu, či tam neni vlastne porušené právo na ten účinný opravný prostriedok.  

Rečník 8  

Ja som vlastne robila iba to registrové konanie, takže nemala som a nebola som v týchto 

týchpoch to ukladanie týchto pokút a teda kvalifikované podnety, ale viem, že akože bola tá 

debata o tom, že naozaj tam už jediný prípustný opravný, kvázi opravný prostriedok, tá 

ústavná sťažnosť, že naozaj viem, že to ako rezonovalo, že na chodbe, aby to nebolo také, 

nebolo to, že sme viedli nejakú súvislú diskusiu a niekde za okrúhlym stolom, ale viem, že tak 



hovoril, že naozaj to rozhodovanie, proste tam už prichádza do úvahy len ten Ústavný súd. 

Áno, neviem, či to, neviem, či to úplne správne.  

Rečník 10  

Že tak presne ste to vystihli a zaoberali ste sa aj tým vlastne, o akú formu trestanie sa jedná. 

Lebo máme administratívne, máme veľké trestné trestanie, toto je niečo ako špecifické, 

dokonca civilno mimosporové trestanie. Túto otázku ste nejakým spôsobom riešili, alebo.  

Rečník 8  

To si, to si ja nepamätám, že by sa niečo takéto, že aký je to typ trestania? Akože naozaj skôr 

tam naozaj rezonovalo to, že boli už neviem aké aktuálne úprava by som, že tam sa to troška, 

viem, že toto menilo, ale naozaj tie, boli tam vysoké tie sankcie aj vo vzťahu k tým 

oprávneným osobám, k tým advokátom. Viem, že to veľmi rezonovalo, že niekedy, keď aj 

volali tým aj účastníci, ale záujemcovia o tú registráciu mali častokrát, že problém, že napr. 

ich dlhoročný advokát povedal, že tento typ zastupovania im nechce robiť práve kvôli tej 

vysokej stanci, ktorá bola, takže ktoré bol to v tomto, že naozaj to veľmi striktne nastavené.  

Rečník 10  

Ďakujem veľmi pekne.  

Rečník 1  

Ja to mi rozpráva Manďák.  

Rečník 11  

Dobrý deň. Ja sa vrátim k tej vašej, vašej skúsenosti z pohľadu rodinnoprávnej agendy, pekne 

ste povedali, že nájsť v tejto oblasti spravodlivé riešenie medzi právami rodičov a právom 

dieťaťa je naozaj ťažké. Mňa by zaujímal váš názor. Natriedavú výchov.  

Rečník 2  

Áno.  

Rečník 8  

Po nás ako keby aj zákon, tak aj keď sú nejaké komentáre a nejaké publikácie, oni sa snažia 

ako keby viesť súd, že tá striedavá osobná starostlivosť je naozaj jediný typ starostlivosti, 

kedy má zachované ako keby to maloleté dieťa kontakt s obidvoma rodičmi, ja si myslím, že 

to ako keby nesmierne ťažké pre to dieťa, tak neviem predstaviť, že s tým vecami naozaj 

pendluje. Týždeň tam, týždeň tam zároveň ako keby, keď sú na to rodičia pripravení a verím, 

že aj to dieťa to zvládne, že naozaj to od nastavenia tých rodičov, ale ako ono celkovo tá 

situácia už keď sa rodičia rozvedú, rozídu, je naozaj pre to dieťa ako ťažké, ale myslím si, že 

pri tej striedavej osobnej starostlivosti najlepšie je to pre mňa spoločná, je výborné, že to 

dieťa má naozaj zachovaný ten rovnocenný čas medzi tými obidvoma rodičmi, zároveň viem, 

že často sa pretraktuje aj vlastne to nesting pas vtedy, že naopak, ako keby sa menia rodičia, 

že ako keby dieťa ostáva v tom jednom. To už som tiež párkrát zažila, teda teda 2× a to mi 

prišlo celkom zaujímavý koncept. A na to musia byťvorené veľmi ako ekonomicky a ja 

vlastne ako keby emočne aj intelektuálne vyspelí tí rodičia. Potom rozpť, lebo zdieľaerať asi 

domácnosť bývalým partnerom by ako keby neskutočneme, myslím také tie, také tie peripetie 



toho domáceho života. Kto vyniesol smeti, kto nie.  

Rečník 2  

A.  

Rečník 8  

Takýto je môj názor.  

Rečník 1  

Ďakujem. Ja som veľmi rada, že nerobím poručenskú agendu, naozaj úprimne, som veľmi 

rada, okrem toho, že je to strašne náročné psychicky. Tak ja proste neviem zo seba vykoreniť 

ten názor, že domov má každý len 1. Som v tomto konzervatívna, pripúšťam, že sú ľudia, 

ktorí majú zimné sídlo, letné sídlo a neviem čo, mám 1 sídlo, aj moje deti mali vždy 1 sídlo, 

ale pre mňa, za mňa, ja by som sa nevedela profesne cez to preklenúť a bola by som veľmi zlá 

sudkyňa poručenská v týchto, v týchto veciach, lebo ja by som to proste nedokázala, to 

verejne priznávam, do rozpravy nikto nie je prihlásený, viac ukončujem rozpravu. Chcete ešte 

na záver niečo uviesť? Pani kandidátka?  

Rečník 8  

Nie, ďakujem.  

Rečník 1  

Ďakujem, dávam. Hlasovať o návrhu uznesenia. Súdna rada Slovenskej republiky prijala v 

súlade s čl.  1 4 1 a ODS.  6 písmeno B Ústavy Slovenskej republiky na základe návrhu 

kontrolnej komisie číslo 1, Súdnej rady Slovenskej republiky a po vykonaní dohľadu podľa 

§  2 7 HF zákona č.  1 8 5 z roku 2 00 2  Z. z. o Súdnej rade Slovenskej republiky a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov. Stanovisko Zuzana Makovníková, kandidátka zaradená v 

databáze Ministerstva spravodlivosti Slovenskej republiky pre obvod Krajského súdu v Žiline 

spĺňa predpoklady sudcovskej spôsobilosti, ktoré dávajú záruku, že funkciu sudcu bude 

vykonávať riadne. Hlasujme, prosím, teraz ďakujem. Hlasovalo všetkých 16 prítomných 

členov Súdnej rady Slovenskej republiky, za hlasovalo 16, proti nebol nikto, nezdržal sa 

nikto, uznesenie bolo prijaté.  

Gratulujem a držím palce, keď vám ten entuziamum vydrží.  

Rečník 8  

Ďakujem, majte sa.  

Rečník 1  

Dovidenia. Ale celkove idú veľmi analyticky. Mne sa páči, mám šťastie dneska, áno, ja mám 

vedome zapnutý mikrofón, lebo ich vedome chválim naozaj, že majú v hlave a rozmýšľajú, 

nemajú naučené floskuly. 


